

## Referat kredsbestyrelsesmøde DJ kreds 6 - udkast

Tirsdag den 25. maj 2021 kl. 1900 - 2100

<b>Sted</b>	18:00 til spisning med mødestart kl. 19:00 hos Frank Lilholm Pedersen, Svinøvej 157, 4750 Lundby.
<b>Mødedeltagere</b>	Bjarne Jensen (BJ) Henrik Skibsted Jakobsen (HSJ) Jesper Skovgaard Jensen (JJ) Kim Jepsen (KJ) Morten Friis Knudsen (MK) Steen Ulrich Rasmussen (SR) Christian Clausen (CHC) Bo Simonsen (BOS)
<b>Øvrige</b>	Finn Hvid Berthelsen - Punktet Hunting Skills
<b>Fraværende/afbud</b>	Claus Rosdahl (CR)
<b>Mødet slut</b>	22:30

Indhold

1.	Godkendelse af dagsorden .....	3
2.	Godkendelse af referat fra sidste møde .....	4
3.	Hunting skills .....	5
4.	Forretningsorden .....	6
5.	Årsmøde Kredsen .....	7
6.	Repræsentantskabsmøde .....	8
7.	Orientering fra HB og kredsen .....	9
8.	Suppleant Koordinator .....	10
9.	Kontrakt med koordinator .....	11
10.	Økonomi.....	12
11.	Kredsen rundt .....	13
12.	Eventuelt .....	14



## 1. Godkendelse af dagsorden

**Ansvarlig:**

BOS

**Sagsfremstilling:**

**Indstilling:**

Dagsordenen indstilles til godkendelse.

**Bemærkninger:**

**Beslutning:**

Dagsorden godkendes.

## Emner til Dagsordenen

### 2. Godkendelse af referat fra sidste møde

**Ansvarlig:**  
HSJ/BOS

**Sagsfremstilling:**  
Beslutningen om koordinator kontrakt er sat på hold og ikke gennemført som besluttet på mødet. Punktet er sat til gen-behandling på dette møde.

**Bemærkninger:**

**Beslutning:**

Referatet fra sidste møde er godkendt.  
Sekretæren omdeler referater som ikke er underskrevet, da bestyrelsen ikke har været samlet siden kredsmødet i 2020. Alle referater, der pga. COVID-19 pandemien manglede underskrifter, er således underskrevet og arkiveret hos sekretæren.

**Kommunikation:**

### 3. Hunting skills

**Ansvarlig:**

BOS

Til dette punkt er Finn Hvid Bertelsen inviteret.

**Sagsfremstilling:**

Finn giver en status på Hunting Skills. Max 10 min.

**Økonomi:**

Ingen

**Bemærkninger:**

Medlemmer af kredsbestyrelsen, der vil bidrage/deltage på Hunting Skills melder sig til Finn.

**Beslutning:**

FHB gennemgår status for Hunting Skills og beder kredsbestyrelsen/jægerrådsmedlemmene om at videresende invitationerne til jagtforeningerne, så både jagttegnaspiranter og medlemmer gøres bekendte med arrangementet. Opfordrer også til at sprede informationen via de sociale medier.

FHB opfordrer kredsbestyrelsen til at komme og deltage til Hunting Skills den 22. august.

#### 4. Forretningsorden

**Ansvarlig:**

Kredsbestyrelsen

**Sagsfremstilling:**

Der skal laves en forretningsorden for kredsen.

**Bilag:**

Udkast vedlagt. Der er taget udgangspunkt i standard forretningsorden.

**Indstilling:**

Til kommentering og vedtagelse

**Beslutning:**

Da flere i bestyrelsen ikke har fået læst den udsendte forretningsorden og derfor ikke kan træffe kvalificeret beslutning om vedtagelse af forretningsordenen, beslattes at bestyrelsesmedlemmerne via mail til kredsformanden tilkendegiver om de kan godkende den fremsendte forretningsorden. Eventuelle forslag til ændringer vil ske via mailkorrespondance.

Godkendelse af forretningsordenen forventes afsluttet så den kan underskrives til det konstituerende bestyrelsesmøde umiddelbart efter kredsmødet den 17. juni.

## 5. Årsmøde Kredsen

### Ansvarlig:

Kredsbestyrelsen

### Sagsfremstilling:

Gennemgang af dagsorden for årsmødet.

- Indkomne forslag
- 

Gennemgang af praktiske del

- Indtjekning
- Jagthornsblæser
- Aftale med hal
- Økonomi
- Antal tilmeldte

### Økonomi:

Ingen

### Indstilling:

Til orientering

### Bemærkninger:

Nuværende Corona plan siger 100 indendørs pr. 11. juni. Dette vil formentlig være tilstrækkeligt i forhold til kredsens årsmøde. Såfremt der er skarpere restriktioner vil vi overveje Teams møde.

### Beslutning:

BOS har lavet aftale med hornblæsere.

BOS foreslår at kredsbestyrelsen i år betaler for forplejningen, eftersom der er tale om et aftenmøde med forplejning bestående af kaffe, kage, øl og vand. Dette bakkes op af kredsbestyrelsen.

BOS vil i sin beretning fokusere på at se fremad mod kommende aktiviteter.

Da fristen for tilmelding var sat til den 25. april er en del jagtforeninger kommet for sent med deres tilmeldinger. Det besluttes at BOS formulerer en mail med en fornyet invitation med tilmeldingsfrist den 1. juni. Der tilmeldes ved at sende en mail direkte til kredsformanden.

Der er ingen i bestyrelsen, som har modtaget information om hvor mange, der er tilmeldt via det nye tilmeldingsystem. Så pt. er det usikkert hvor mange, der er tilmeldt til kredsmødet.

Slagelse jæggerråd har lavet til forslag til fremlæggelse på kredsmødet om at de ønsker at DJ skal give alle jagtforeninger mulighed for at placere deres penge i en "andelskasse". Baggrunden er at nogle små foreninger synes det er vanskelige at skulle betale mellem 600 kr. og 1000 kr. om året i gebyr for at have en bankkonto.

Forslaget omdeles til bestyrelsen og dette diskuteres. Der er ikke enighed om, at dette er en god idé, men forslaget vil blive fremlagt på kredsmødet.

Følgende kommentar er modtaget til referatet fra KJ:

Forslaget fra Slagelse Jæggerråd er kun et udkast til videre bearbejdning i HB og DJ regi for at undersøge om det er muligt og lovligt at lave en form for fælles konto i DJ regi. Mvh. Kim Jepsen.

CC har også formuleret et forslag, som dog ikke omdeles og ej heller er sendt til kredsformanden. Det går ud på at der ønskes igangsat forskning om hvordan vildtet/faunaen er blevet påvirket af den store stigning i brugen af naturen, som COVID-19 pandemien har forårsaget. Forslaget forventes fremsat på kredsmødet.

### Kommunikation:

## 6. Repræsentantskabsmøde

**Ansvarlig:**  
BOS / CHC

**Sagsfremstilling:**  
Indkomne forslag fra jægerrådsmøderne. Har vi forslag fra kredsen til årets repræsentantskabsmøde?  
Formøde for de delegerede med gennemgang af materialet.

**Indstilling:**  
Til beslutning

**Bemærkninger:**

Vedrørende forslag - se forrige punkt.

BOS beder de jægerrådsformænd, som endnu ikke har indmeldt delegerede, om at gøre dette snarest via det nye system på medlemsnettet, så de kan vælges på kredsmødet.

**Beslutning:**

Der er opbakning i bestyrelsen til et formøde inden repræsentantskabsmødet.

**Kommunikation:**



## 7. Orientering fra HB og kredsen

**Ansvarlig:**

BOS / CHC

**Sagsfremstilling:**

Kort orientering med nyt fra HB og Kalø. Herunder også Omø/Stålgrund.

**Bilag:**

Ingen

**Økonomi:**

Ingen

**Indstilling:**

Til orientering

**Bemærkninger:**

BOS beder om en deltager til bevillingsudvalget, så der umiddelbart efter bestyrelsesmødet kan træffes beslutninger om de modtagne ansøgninger.

BOS orienterer om situationen ved Omø/Stålgrunde.

Ønsker at sætte forskellige politiske emner på dagsordenen fremadrettet - evt. med et oplæg, så der er noget at diskutere ud fra.

I forbundet er der fokus på hundearbejdet.

CC - mener nu at kunne se, at jagten har manglende legitimitet i befolkningen generelt. Ser truslen komme fra EU med krav om 30% beskyttet natur og heraf 10% strengt beskyttet natur. De nye NNP med rewilding og med et udgangspunkt helt uden jagt samt de nye havplaner med beskyttede kystnære havområder.

**Beslutning:**

**Kommunikation:**

## 8. Suppleant Koordinator

**Ansvarlig:**  
BOS

**Sagsfremstilling:**  
Vi er blevet bedt om, at sikre at der er suppleanter for vores koordinatører.

**Bilag:**  
Ingen

**Økonomi:**  
Ingen

**Indstilling:**  
Til orientering

**Bemærkninger:**

**Beslutning:**

BOS beder de eksisterende koordinatører om at finde suppleanter for dem selv, så der er en afløser til deres koordinatorpost i kredsen.

**Kommunikation:**

## 9. Kontrakt med koordinator

**Ansvarlig:**

BOS / CHC

**Sagsfremstilling:**

Som opfølgning på sidste mødes beslutning om at lave en egentlig kontrakt med den enkelte koordinator, er der et ønske fra min side om, at vi genbehandler dette punkt. Der findes i dag kommissorium for de enkelte udvalg.

**Indstilling:**

Til vedtagelse

**Bemærkninger:**

**Beslutning:**

Der skal ikke lave kontrakter med koordinatorene. Der findes et kommissorium for de udvalg, som koordinatorene arbejder under og de er gældende for retningerne og omfanget af koordinatorenes rolle/funktion i kredsens.

BOS vil sende en opdateret koordinatorliste for kredsens koordinatører til kredsbestyrelsen.



## 10. Økonomi

**Ansvarlig:**

Kort overblik over kredsens økonomi.

**Sagsfremstilling:**

**Bilag:**

Ingen

**Økonomi:**

Ingen

**Indstilling:**

Til orientering

**Bemærkninger:**

Der er brugt få midler i kredsens. Ud af et budget på 170.189 kr. er der kun brugt 9.056 kr.

**Beslutning:**

**Kommunikation:**

## 11. Kredsen rundt

**Ansvarlig:**

Kort orientering fra hvert enkelt jægerråd.

**Sagsfremstilling:**

I bedes forberede en kort orientering med fokus på:

- a. Grønt råd
- b. Regulering
- c. Arrangementer
- d. Jagtforeningerne
- e. Forhindringer / Sten på vejen

**Indstilling:**

Til orientering

**Bemærkninger:**

De tilstedeværende jægerrådsformænd beretter på skift om nuværende status i deres jægerråd indenfor områderne: Grønt råd, Regulering, Arrangementer, Jagtforeningerne og eventuelle forhindringer eller udfordringer.

Overordnet kan konkluderes, at aktivitetsniveauet er lavere end normalt grundet COVID-19 og at de fleste trods dette alligevel formår at holde noget i gang, så man er klar til når samfundet åbner igen.

**Beslutning:**

**Kommunikation:**

## 12. Eventuelt

**Ansvarlig:**

Alle

**Sagsfremstilling:**

Herunder fastlæggelse af kommende mødedatoer.

**Indstilling:**

Til orientering

**Beslutning:**

Næste bestyrelsesmøde er det konstituerende møde umiddelbart efter kredsmødet den 17. juni.

Efterkredsmødet vil næste bestyrelsesmøde være den 19. august kl. 18:00 til spising med mødestart kl. 19:00 hos Frank Lilholm Pedersen, Svinøvej 157, 4750 Lundby.

**Kommunikation:**